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1. Vurderingsstyrelsens fastsættelse af grundværdi af 9. september 2020 
 
LS orienterede om møde med Dorthe og Marlene, OK-fonden mandag den 16. november 2020: 
 
I henhold til Landsskatterettens afgørelse af 26, juni 2020 ændrer Vurderingsstyrelsen den 9. 
september 2020 grundværdien på vores grund fra 21.365.900 kr. til 19.923.100 kr. Sagen kan 
ankes til Skatteankestyrelsen senest 9. december 2020. 
Første gang vi overhovedet hører om denne sag er den 16. september 2020, hvor Jakob i 
forbindelse med planlægning af afdelingsmøde, herunder bl.a. driftsbudget 2021, oplyser, at vi har 
modtaget en regning på ca. 1,2 mio. kr. i ejendomsskat til Furesø Kommune til betaling den 
1.10.2020! Fremadrettet er vores ejendomsskat ikke som anslået 160.000 kr., men ca. 428.000 kr. 
årligt – altså over 50% af vores driftsbudget. 
Hvorfor hører bestyrelsen først om denne sag den 16. september 2020?? Dette spørgsmål står 
fortsat hen i det uvisse, men vil blive taget op med ledelsen i OK-fonden på et senere tidspunkt. 
 
EL og LS har i begyndelsen af oktober modtaget de fleste relevante papirer i sagen. Der er især 3 
ting som ikke virker tilfredsstillende: 

1. Der er et misforhold mellem den pris vi købte grunden for af Furesø Kommune, kr. 8,5 mio. 
kr. og Vurderingsstyrelsens vurdering af vores grundværdi 19.923.100 kr. – i alt 11.425.000 
kr. 

2. Af papirerne fremgår det, at vi kun har 175 m2 vej. Det fremgår også af tingbogen. 
Imidlertid har vi i praksis nærmere 3000 m2. Dette har indflydelse på den samlede 
ejendomsvurdering. Vi har allerede igangsat en landmåler til at opmåle arealet med 
henblik på registrering i tingbogen. EL fremlagde beregninger på økonomien, hvis/når 
ændringen har fundet sted. 

3. Vores grund er på i alt 19.257 m2. Af lokalplanen fremgår det, at vi har et natur og fredet 
område på 7.213 m2. Endvidere må området kun bebygges op til 3000 m2, hvilket giver en 
byggeprocent på 15,6. Umiddelbart mener vi, at byggeprocenten ligger mellem 30-40 % i 
Farum Nord. Det er kun rimeligt, at vores byggeprocent ligger på samme niveau.  



EL fremlagde beregning på, hvad det betyder for ejendomsskattebilletten, såfremt vi får 

medhold i dette punkt. 

 
Desværre har vi ingen midler til at betale en advokat. Erik og Lars har sat sig meget grundigt ind i 
sagen og tilbyder som lægfolk at stille op – både i Skatteankenævnet og evt. senere i en domstol, 
hvis det skulle blive aktuelt. 
 
Bestyrelsen beslutter: 
 

- Sagen skal ankes til både Skatteankenævnet og Landsskatteretten. Retsformanden kan 
tage stilling til faktuelle tal, hvorved vi kan få en hurtigere sagsbehandling, hvilket er 
grunden til, at vi anker 2 steder. 

- Bestyrelsen vil gerne have sat en advokat på sagen og anmoder formand/næstformand om 
at tage dette spørgsmål op med OK-fonden, som man ikke synes har været proaktiv i 
sagen. 

- Alternativt bakker bestyrelsen op om formandskabets deltagelse i sagen som lægmænd i 
de respektive fora. 

 
2. Evt. 
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